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 SĒDES PROTOKOLS 
Aizkrauklē 

2024.gada 14.martā         Nr.3  

 

Sēde sasaukta plkst.10.00, Aizkrauklē, Lāčplēša ielā 1, Mazajā zālē 

Sēde uzsākta plkst. 10:00 

Sēdi atklāj plkst. 10:00 

Sēdes gaita noris dokumentu vadības sistēmā LIETVARIS ar elektronisko balsojumu par 

katru izskatāmo darba kārtības punktu un par balsošanai 

izvirzītajiem priekšlikumiem. 

Sēdes vadītājs:  Jurijs Maškovs, Sociālo jautājumu komitejas priekšsēdētāja 

vietnieks 

Sēdi protokolē:   domes, komiteju sekretāre Daiga Naroga 

Sēdē piedalās: 

domes deputāti (7) Elita Kaņepēja, Guntis Libeks, Dainis Vingris, Andris Zālītis, 

Anita Ostrovska,  Einārs Zēbergs, Guntis Libeks  

Sēdē piedalās (1):  Uģis Rubenis (atrodas uz slimības lapas, nebalso) 

Sēdē nepiedalās: Zane Romanova (pamatdarbā atvaļinājumā) 

Uzaicinātās personas un ziņotāji:   

Aizkraukles novada pašvaldības izpilddirektors 

Uldis  Riekstiņš,  

Juridiskās nodaļas vadītāja Gita Židova,  

deputāts Guntis Libeks, 

Aizkraukles novada Sociālā dienesta vadītājs 

Edvarts Pāvulēns, 

Dzīvokļu komisijas priekšsēdētājs Aigars Zīmelis. 

Microsoft TEAMS videokonferences režīmā:  

Pļaviņu apvienības pārvaldes vadītājs Andris Ambainis,  

Aizkraukles novada domes priekšsēdētājs Leons Līdums.  

J.MAŠKOVS iepazīstina ar sēdes darba kārtību un ierosina papildināt ar jautājumu: 

Priekšlikums no E.Pāvulēna: 

Iekļaut sēdes darba kārtībā jautājumu:  

Par vērtēšanas komisijas izveidi Atveseļošanās fonda 3.1.2.1.i. investīcijas otrās kārtas 

pasākuma “Atbalsta pasākumi cilvēkiem ar invaliditāti mājokļu vides pieejamības 

nodrošināšanai” pieteikumiem 

Atklāti balsojot: ar 7 balsīm “PAR” (Elita Kaņepēja, Guntis Libeks, Jurijs Maškovs, Anita 

Ostrovska, Dainis Vingris, Andris Zālītis, Einārs Zēbergs), “PRET” – nav, “ATTURAS” – nav, 

Sociālo jautājumu komiteja NOLEMJ: 

priekšlikumu ATBALSTĪT. 

Atklāti balsojot: ar 7 balsīm “PAR” (Elita Kaņepēja, Guntis Libeks, Jurijs Maškovs, Anita 

Ostrovska, Dainis Vingris, Andris Zālītis, Einārs Zēbergs), “PRET” – nav, “ATTURAS” – nav, 

Aizkraukles novada domes Sociālo jautājumu komiteja NOLEMJ: apstiprināt 2024.gada 14.marta 

sēdes DARBA KĀRTĪBU:  

Informatīvais jautājums: 

1. Par Ukrainas civiliedzīvotāju izmitināšanas izmaksām 
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Balsojamie jautājumi: 

2. Par Aizkraukles novada Sociālā dienesta "Grupu mājas/dzīvokļu "Vīgante" un pansijas 

"Vīgante"" maksas pakalpojumu cenrāža apstiprināšanu 

3. Par dzīvojamās telpas maiņu [,,] , Aizkraukles novads 

4. Par dzīvojamās telpas [..] izīrēšanu [..], Mazzalves pagasts, Aizkraukles novads 

 

Papildus darba kārtības jautājums: 

 

5.  Par vērtēšanas komisijas izveidi Atveseļošanās fonda 3.1.2.1.i. investīcijas otrās kārtas 

pasākuma “Atbalsta pasākumi cilvēkiem ar invaliditāti mājokļu vides pieejamības 

nodrošināšanai” pieteikumiem 

 

Balsojums par 14.03.2024.sēdes darba kārtību 

Par lēmumu balso: 

"par"  -  

7 (Elita Kaņepēja, Guntis Libeks, Jurijs Maškovs, 

Anita Ostrovska, Dainis Vingris, Andris Zālītis, Einārs 

Zēbergs) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

Nolemj:  

Apstiprināt 14.03.2024.sēdes darba kārtību 

 

1.§ 

Par Ukrainas civiliedzīvotāju izmitināšanas izmaksām 

Ziņo Guntis Libeks: Ar 2023.gada 21.decembra Aizkraukles novada domes sēdes lēmumu 

Nr.845 “Par atbalsta sniegšanu Ukrainas civiliedzīvotājiem” (sēdes 

protokols Nr.19., 19.p.) tika nolemts sniegt pašvaldības atbalstu Ukrainas 

civiliedzīvotājiem, kuri izceļo no Ukrainas vai kuri nevar atgriezties 

Ukrainā un kuri pēc Ukrainas civiliedzīvotāju atbalsta likumā noteiktā 

termiņa nesaņems valsts atbalstu izmitināšanai, nosakot apmaksas kārtību 

Aizkraukles novada pašvaldības īpašumā esošajās dienesta viesnīcās - 

Ukrainas civiliedzīvotāja līdzfinansējuma maksājumu par vienu personu 

diennaktī – 5,00 EUR (pieci euro 00 centi), atlikušo izmaksu daļu sedzot 

no Aizkraukles novada pašvaldības budžeta līdzekļiem. 2024.gada 

21.februāra e-pasta vēstulē Sociālo jautājumu komitejas priekšsēdētājai 

Zanei ROMANOVAI deputāts Guntis LIBEKS norāda, ka viņš 

piedalījies sarunā ar Jaunjelgavas dienesta viesnīcā dzīvojošajiem 

ukraiņiem. E-pasta vēstulē G.LIBEKS norāda: ”Vienā istabā dzīvo 3 

cilvēki. Tas ir 450 eiro mēnesī, tik cik dzīvoklis Rīgā. Pensionāri ir 

atbrīvoti no maksas. Konkrētajā gadījumā ģimenē ir 1 pensionārs un viņi 

maksā 300 eiro.” Deputāts lūdz pārrunāt situāciju Sociālo jautājumu 

komitejā un izvērtēt, vai tā ir adekvāta maksa. 

Izsaka viedokli Guntis 

Libeks: 

Parasti viesnīcās nosaka maksu par telpu, bet šeit mēs nez kāpēc nosakām 

maksu par personu. Protams, tur var diskutēt, kāpēc viņi dzīvo trijatā 

vienā istabā, bet nevis trijās istabās. Viesnīcas pārvaldniece saka, ka 

maksa ir adekvāta - tā ir maksa par telpu un ūdeni, bet parēķinot - 450 

euro par vienu istabiņu - vai tas ir adekvāti Jaunjelgavā? Man liekas, ka 

nē. 

Izsaka viedokli Einārs 

Zēbergs: 

Bet, ja viņi nedzīvo vienā istabā, viņi nemaksā 450 euro. Tā ir viņu izvēle. 
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Izsaka viedokli Andris 

Zālītis: 

Mums tas modelis tāds izstrādāts - kā vienam pilsonim, bet viņi dzīvo trīs. 

Kā lai pareizāk to izdarām, es pat nezinu. 

Ziņo Guntis Libeks: Tā situācija tāda - vīrs strādā gadījuma darbus, sieva kopj pensionāri. Un 

viņi iet uz Sociālo dienestu.[..] Kāds labums - mēs no sociālā budžeta 

nomaksājam par internātu. 

Izsaka viedokli Guntis 

Libeks: 

Tā nav viņu izvēle. Viņi dzīvo psiholoģiski, ka pēc trīs mēnešiem karš 

beigsies, un viņi varēs atgriezties, Tāpēc viņi citur neīrē telpu. Spriežat, 

kā gribat, bet man tīri emocionāli man tas tā likās, ka neadekvāta maksa. 

Ziņo Edvarts Pāvulēns: No valsts budžeta. Maksimālais ir 100 euro, ko dod valsts pensionāram, 

invalīdam, bērnam. 

Izsaka viedokli Evija 

Vectirāne: 

Tās izmaksas Jaunjelgavā ir par personu, nevis par istabu. Ja ir divas 

personas - cita cena istabai, ja ir četras personas - cita cena istabai. Arī 

"bukingā", ja jūs rezervēsiet sev istabu, jūs maksāsiet par istabu atkarībā 

no personu skaita. 

Ziņo Einārs Zēbergs: Tur ir kaut kāda korelācija, bet nav proporcionāli. 

Ziņo Andris Zālītis: Gunta stāsts ir par to, ka 450 euro par istabu ir par daudz, kas it kā tā 

izskatās. 

Ziņo Evija Vectirāne: Bet tās ir reālās izmaksas, kas rodas šim cilvēkam uzturoties telpās - viņš 

nemaksā par elektrību, ūdeni, kanalizāciju, apkuri, atkritumu 

apsaimniekošanu, par internetu. 

Izsaka viedokli Guntis 

Libeks: 

Viņš tik daudz notērē? 

Ziņo Evija Vectirāne: Jā. Es runāju ar dienesta viesnīcas vadītāju - viņa arī uzskata, ka šī maksa 

ir adekvāta. Tur iekšā iekļauts arī tas, ka viņi uzkopj, ko dara mūsu 

darbinieks, un viņam par to ir jāsaņem atalgojums. Vairākas reizes ir 

piedāvāti dzīvokļi Jaunjelgavā - gan labiekārtoti, gan nelabiekārtoti, gan 

lielāki, gan mazāki, cilvēki vienmēr ir atteikušies. 

Izsaka viedokli Uģis 

Rubenis: 

Bet izdaliet 450 euro ar 30 dienām - tas ir 15 euro dienā. Nu diez vai kaut 

kur citur atradīs kaut ko lētāku. Tomēr tās ir izmaksas. 

Ziņo Evija Vectirāne: 450 euro Rīgā ir īre. 

Ziņo Jurijs Maškovs: Jautājums Sociālā dienesta vadītājam - vai no Ukrainas bēgļiem ir 

saņemtas kādas sūdzības par dzīves apstākļiem? 

Ziņo Andris Zālītis: Es varu atbildēt - mēs bijām Jaunjelgavā - lielu sūdzību nav. 

Izsaka viedokli Guntis 

Libeks: 

Es tikai aicinu padomāt. No viņiem nebija iebildumu. 

Izsaka viedokli Evija 

Vectirāne: 

Tā sieviete, kuras dēļ tapusi šī vēstule, teica, ka viņa domājusi tā - kad 

beigsies valsts atbalsts Ukrainas valstspiederīgajiem Latvijā, un tā būtu 

2025.gada otrā puse, un tajā brīdī, kad būtu jāmaksā šī te pilnā maksa, un 

tie būtu 7 vai 10 euro, un būtu jāpārskata dienesta viesnīcas izmantošanas 

maksa citām personām, tad tas viņai būtu par dārgu. Tas ir pārprasts - tā 

nav sūdzība, ka šobrīd būtu par dārgu. 

Izsaka viedokli Guntis 

Libeks: 

Nē, sūdzība tā nebija. Tās manas pārdomas. 
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Par lēmumu balso: 

"par"  -  

4 (Elita Kaņepēja, Jurijs Maškovs, Anita Ostrovska, 

Andris Zālītis) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  1 (Einārs Zēbergs) 

"nepiedalās" -  2 (Guntis Libeks, Dainis Vingris) 

Nolemj:  

Pieņemt zināšanai darba kārtības jautājumu 

Par Ukrainas civiliedzīvotāju izmitināšanas izmaksām 

2.§ 

Par Aizkraukles novada Sociālā dienesta 

 "Grupu mājas/dzīvokļu "Vīgante" un pansijas "Vīgante""  

maksas pakalpojumu cenrāža apstiprināšanu 

Ziņo Edvarts Pāvulēns: Lai iesaistītu Pakalpojuma saņēmējus pakalpojuma apmaksā, ir jāmaina 

samaksas kārtība, piemērojot Pakalpojumiem Aizkraukles novada domes 

2021.gada 17.novembra saistošajos noteikumos Nr.2021/18 “Par sociālo 

pakalpojumu sniegšanas kārtību Aizkraukles novadā” ietverto 

regulējumu, ka personai, kura saņem Grupu dzīvokļa pakalpojumu, ir 

pienākums samaksāt sociālā pakalpojuma sniedzējam par dzīvojamās 

telpas, virtuves un koplietošanas telpu ekspluatāciju (atbilstoši lietojamai 

daļai) atbilstoši pakalpojuma izmaksām. Ja personu vai to apgādnieku 

ienākumi pārsniedz trūcīgas personas līmeni, tiek vērtēta arī personas 

spēja samaksāt par sociālo pakalpojumu.  

Pamatojoties uz Pašvaldību likuma 4.panta pirmās daļas 9.punktu, 

10.panta pirmās daļas 21.punktu, 73.panta pirmo daļu, Pievienotās 

vērtības nodokļa likuma 52.panta pirmās daļas 9. punktu, Aizkraukles 

novada pašvaldības 2022.gada 15.septembra noteikumiem Nr.2022/58 

“Maksas pakalpojumu izcenojumu noteikšanas metodika un izcenojumu 

apstiprināšanas kārtība” 19.punktu un ņemot vērā Aizkraukles novada 

domes Sociālo jautājumu komitejas un Finanšu un tautsaimniecības 

jautājumu komitejas 14.02.2023. atzinumu:  

apstiprināt Aizkraukles novada Sociālā dienesta "Grupu mājas/dzīvokļu 

"Vīgante" un Pansijas "Vīgante"" maksas pakalpojumu cenrādi. 

Izsaka viedokli Guntis 

Libeks: 

"Maksājums par dzīvojamās telpas un koplietošanas telpu ekspluatāciju" 

- varētu domāt, ka iedzīvotājam jāmaksā tas,17.94. euro [pēc cenrāža] un 

vēl tas? 

Ziņo Edvarts Pāvulēns: Tā būtu pēc noteikumiem. Pēc Ministru kabineta noteikumiem - 

samaksājot par pakalpojumu, uz rokas ir jāpaliek trūcīgas personas 

līmenim. 

Izsaka viedokli Guntis 

Libeks: 

Cilvēks, kas grib iet uz pansiju, nesapratīs. Vajadzētu aprakstīt, kāda ir tā 

kārtība. 

Ziņo Edvarts Pāvulēns: Viss ir atrunāts šajos noteikumos. 

Izsaka viedokli Guntis 

Libeks: 

Vienkāršais cilvēks to nekā nevar saprast. 

Ziņo Edvarts Pāvulēns: Viņš saņem lēmumu uz rokas, kur ir atrunāts, kādas ir viņa veicamās 

darbības un kas jāmaksā. Sproģu grupu dzīvoklī ir prakse, ka iedzīvotājs 

samaksā par komunālajiem pakalpojumiem, koplietošanas telpām un 

tālāk jau vērtē, vai ir spējīgs samaksāt par sociālo pakalpojumu. Jārēķinās 
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ar to, ka trūcīgā līmenis ar katru gadu palielinās, un cilvēku skaits, kas par 

pakalpojumu, spējīgi samaksāt, samazinās. 

 

Par lēmumu balso: 

"par"  -  

7 (Elita Kaņepēja, Guntis Libeks, Jurijs Maškovs, 

Anita Ostrovska, Andris Zālītis, Einārs Zēbergs), Dainis 

Vingris balso ar roku 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

Nolemj:  

Virzīt tālākai izskatīšanai darba kārtības jautājumu Par Aizkraukles novada Sociālā 

dienesta "Grupu mājas/dzīvokļu "Vīgante" un pansijas "Vīgante"”” maksas pakalpojumu 

cenrāža apstiprināšanu 

  

3.§ 

Par dzīvojamās telpas maiņu 

[..] 

Bebru pagasts, Aizkraukles novads 

Ziņo Aigars Zīmelis: Aizkraukles novada pašvaldībā ir saņemts [..] 2024.gada 19.janvāra 

iesniegums (Aizkraukles novada pašvaldībā reģistrēts 2024.gada 

19.janvārī ar Nr.K/5.2/24/232) par dzīvojamās telpas piešķiršanu apmaiņā 

pret citu dzīvojamo telpu. Savā iesniegumā [..] lūdz apmainīt pašreiz īrēto 

dzīvojamo istabu [..], Bebru pagastā, Aizkraukles novadā, uz atsevišķu 

dzīvokli [..], Bebru pagastā, jo pašlaik viņa dzīvo vienā istabā trīs istabu 

dzīvoklī, kur pārējās divas istabas īrē vīrieši. Bebru pagasta pakalpojumu 

centra vadītāja Jolanta MAŠINSKA 2024.gada 19.janvārī lūdz atļaut [..] 

mainīt dzīvojamo istabu dzīvoklī [..], Bebru pagastā, Aizkraukles novadā, 

uz atsevišķu dzīvokli [..], Bebru pagastā, kopējā platība 32.4 m2. [..] 

dzīvokli ir apskatījusi un piekritusi tā īrei. Rindu uz šo dzīvojamo telpu 

nav.  

Pamatojoties uz Aizkraukles novada domes 2021.gada 17.novembra 

saistošo noteikumu Nr.2021/19 “Par palīdzību dzīvokļa jautājumu 

risināšanā Aizkraukles novadā” 3.4. apakšpunktu, Aizkraukles novada 

domes 2021.gada 1.jūlija saistošo noteikumu Nr.2021/1 “Aizkraukles 

novada pašvaldības Nolikums” 122.punktu, Pašvaldību likuma 10.panta 

pirmās daļas 21.punktu, 73.panta pirmo daļu, Aizkraukles novada domes 

Dzīvokļu komisijas 2024.gada 22.februāra lēmumu Nr.142, ievērojot 

Aizkraukles novada domes Sociālo jautājumu komitejas 14.03.2024. 

sēdes atzinumu:  

izīrēt [..] dzīvojamo telpu [..], Bebru pagasts, Aizkraukles novads, 

ģimenes sastāvs – viena persona. 

 

Par lēmumu balso: 

"par"  -  

7 (Elita Kaņepēja, Guntis Libeks, Jurijs Maškovs, 

Anita Ostrovska, Andris Zālītis, Einārs Zēbergs), Dainis 

Vingris balso ar roku 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

Nolemj:  
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Virzīt tālākai izskatīšanai darba kārtības jautājumu Par dzīvojamās telpas maiņu [..], Bebru 

pagasts, Aizkraukles novads 

4.§ 

Par dzīvojamās telpas [..] izīrēšanu 

[..]  

 Mazzalves pagasts, Aizkraukles novads 

Ziņo Aigars Zīmelis: Aizkraukles novada pašvaldībā ir saņemts [..] 2024.gada 12.februāra 

iesniegums (Aizkraukles novada pašvaldībā reģistrēts 2024.gada 

19.februārī ar Nr.N/5.2/24/679) par dzīvojamās telpas piešķiršanu. Savā 

iesniegumā [..] lūdz piešķirt dzīvojamo platību Mazzalves pagasta 

daudzdzīvokļu mājās, jo pašlaik viņš atrodas slimnīcā un pēc 

atveseļošanās viņam nepieciešams dzīvoklis, kur ir centralizētā ūdens 

apgāde un apkure. Pašreizējā dzīvesvietā [..], Mazzalves pagastā ūdens ir 

jānes no akas un jākurina krāsns. Ģimenes sastāvs – viena persona. 

Mazzalves pagasta pakalpojumu centra vadītāja Zeltīte ODIŅA 

2024.gada 19.februārī dokumentu vadības sistēmā “Lietvaris” iesniegusi 

atzinumu Nr.2.1/N24/6 , kurā informē, ka ir brīva viena dzīvojamā istaba 

(Nr.3) dzīvoklī [..], rindas uz to nav. [..] par to ir informēts un piekritis 

istabas īrei. Istabas kopējā platība ir 9.1 m2.  

 

Pamatojoties uz Aizkraukles novada domes 2021.gada 17.novembra 

saistošo noteikumu Nr.2021/19 “Par palīdzību dzīvokļa jautājumu 

risināšanā Aizkraukles novadā” 8.3. apakšpunktu, Aizkraukles novada 

domes 2021.gada 1.jūlija saistošo noteikumu Nr.2021/1 “Aizkraukles 

novada pašvaldības Nolikums” 122.punktu, Pašvaldību likuma 10.panta 

pirmās daļas 21.punktu, 73.panta pirmo daļu, Aizkraukles novada domes 

Dzīvokļu komisijas 2024.gada 22. februāra lēmumu Nr.74, ievērojot 

Aizkraukles novada domes Sociālo jautājumu komitejas 14.03.2024. 

atzinumu:  

 

izīrēt [..] dzīvojamo istabu [..], Mazzalves pagasts, Aizkraukles novads, 

ģimenes sastāvs – viena persona. 

 

Par lēmumu balso: 

"par"  -  

7 (Elita Kaņepēja, Guntis Libeks, Jurijs Maškovs, 

Anita Ostrovska, Andris Zālītis, Einārs Zēbergs), Dainis 

Vingris balso ar roku 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

Nolemj:  

Virzīt tālākai izskatīšanai darba kārtības jautājumu Par dzīvojamās telpas [..] izīrēšanu 

[..], Mazzalves pagasts, Aizkraukles novads 

5.§ 

Par vērtēšanas komisijas izveidi  

Atveseļošanās fonda 3.1.2.1.i. investīcijas otrās kārtas pasākuma 

 “Atbalsta pasākumi  

cilvēkiem ar invaliditāti mājokļu vides pieejamības nodrošināšanai” pieteikumiem 



7 
 

Ziņo Edvarts Pāvulēns: Pamatojoties MK noteikumu Nr.512 16.5.1. punktu, Aizkraukles novada 

domes 2021.gada 1.jūlija saistošo noteikumu Nr.2021/1 “Aizkraukles 

novada pašvaldības nolikums” 15.punktu, Pašvaldību likuma 10.panta 

pirmās daļas 21.punktu, ņemot vērā Aizkraukles novada domes Sociālo 

jautājumu komitejas 14.03.2024.atzinumu: 

 

apstiprināt vērtēšanas komisiju Atveseļošanās fonda 3.1.2.1.i. investīcijas 

otrās kārtas pasākuma “Atbalsta pasākumi cilvēkiem ar invaliditāti 

mājokļu vides pieejamības nodrošināšanai” pieteikumu vērtēšanai 4 

cilvēku sastāvā:  

Komisijas priekšsēdētājs: Edvarts PĀVULĒNS, Aizkraukles novada 

Sociālā dienesta vadītājs.  

Komisijas locekļi:  

Maija KESMINA, Aizkraukles novada Sociālā dienesta Sociālā darba un 

sociālo pakalpojumu nodaļas vecākā sociālā darbiniece;  

Ivars BALODIS, Nodibinājums Invalīdu un viņu draugu apvienība 

“Apeirons” pārstāvis;  

Laura Kristīne BĒRTULSONE, ergoterapeits; 

Komisijas sekretāre: Santa ŠMITE, Aizkraukles novada Sociālā dienesta 

vecākā lietvede. 

 

Par lēmumu balso: 

"par"  -  

8 (Elita Kaņepēja, Guntis Libeks, Jurijs Maškovs, 

Anita Ostrovska, Uģis Rubenis, Dainis Vingris, Andris 

Zālītis, Einārs Zēbergs) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

"nepiedalās" -  nav 

Nolemj:  

Virzīt tālākai izskatīšanai darba kārtības jautājumu Par vērtēšanas komisijas izveidi  

Atveseļošanās fonda 3.1.2.1.i. investīcijas otrās kārtas pasākuma “Atbalsta pasākumi 

cilvēkiem ar invaliditāti mājokļu vides pieejamības nodrošināšanai” pieteikumiem 

 

Sēdi slēdz plkst. 10:34 

Sēdes vadītāja 

Komitejas priekšsēdētājas 

vietnieks    ………………………  J.Maškovs  …………………. 

Sēdes protokoliste   ………………………  D.Naroga  …………………. 

   

 

 

 

 


